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Registratienummer HHNK 

23.1010196 

 Van 

Edith Velema 

 Doorkiesnummer 

+31725827260 

Datum vergadering 

21 september 2023 

 Dossiercode 

HHNK/19000198 

  

 

1. Opening 

Lars Nanninga opent de vergadering en heet iedereen welkom.  

Er zijn helaas veel afwezigen.  

Martijn de Jong heeft een nieuwe baan bij Landschap Noord-Holland. Het is nog niet duidelijk of hij 

aan de VBC blijft deelnemen of dat hij vervangen wordt.  

 

2. Verslag 26 juni 2022 

Tekstueel geen opmerkingen. 

 

N.a.v. de mededeling van HHNK over vissterfte, wordt gevraagd of de geschetste taakverdeling 

tussen gemeente en HHNK wel klopt ("Basis is dat de veroorzaker/schuldige zelf moet opruimen, 

vervolgens is de gemeente verantwoordelijk en tot slot – als het meer dan 20 vissen zijn – komt 

het hoogheemraadschap in actie."). Gemeente Zaanstad heeft namelijk een ander beeld van de 

rolverdeling. HHNK geeft aan dat de werkwijze wel degelijk klopt, maar dat er soms ruis op de lijn 

zit met een gemeentelijke organisatie. HHNK zal het aankaarten bij Zaanstad.  

 

Actielijst: 

• De volgende acties zijn gereed en worden verwijderd van de actielijst: 2023-19, 2023-06, 

2023-05. 

• De volgende acties blijven ongewijzigd staan: 2023-20, 2023-18, 2022-40, 2022-32, 2022-30.  

• 2023-15 (notitie waterkwaliteitsmetingen): De notitie is toegestuurd en de actie wordt 

verwijderd uit de lijst. Jeroen Goverde licht toe dat er veel metingen worden gedaan en veel 

data zijn. Wie specifieke informatie over een concreet gebied wil, kan het beste rechtstreeks 

contact opnemen met Gerjo Hiemstra bij HHNK. 

• Actie 2021-03 (VBC op de hoogte houden van voortgang visserijonderzoek 

IJsselmeer/Markermeer). Rik Beentjes heeft gisteren een conceptrapport ontvangen en globaal 

bekeken. Kernvraag is: "waar blijft de jonge vis?" en vervolgvraag is dan "wie is daar schuldig 

aan? (Aalscholver???)" Het verdwijnen van jonge vis is een fenomeen dat zich alleen voordoet 

in het IJsselmeer. Verwacht wordt dat eind dit jaar het definitieve rapport met conclusies 

verschijnt. 

• 2023-03 (agenderen): lijst agendapunten wordt geactualiseerd. Over de lezing van Hans 

Roodzand over verzilting, wordt aangegeven dat deze interessant is voor de VBC en wellicht 

ook interessant kan zijn voor de achterbanbijeenkomst in 2024. 
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• 2022-30 (Ad hoc meedenken over visrechten/visplannen): Op 3 oktober zal verkennend 

gesproken worden over de tarieven van de visrechten.  

Advieslijst: 

• 2023-3 (vis en waterkwaliteit in PPLG proces onder de aandacht brengen). Hierop reageert  

HHNK dat de processen nog niet lopen en dus de input ook niet. Het is overigens een 

omvangrijk traject. Het gaat om 3 PPLG-gebieden en 30 onderliggende gebiedsprocessen. 

Zodra processen gaan lopen, zal HHNK de belangen van ecologie/waterkwaliteit en vis 

meenemen. Het is ook onderdeel van de opdracht aan de provincie zelf.   

 

3. Nieuws en mededelingen 

 

• Sportvisserij 

o Sportvisserij vraagt naar de voortgang van het verlenen van de huurovereenkomsten.  

o Men vindt bovendien de beschrijving van de bedragen in de standaard huurovereenkomst 

een probleem. Afgesproken wordt dat dit besproken wordt in de werkgroep 

visrechten/visplannen op 3 oktober a.s. 

• Beroepsvisserij 

o Eind juni is een stroper opgepakt. Heeft dit en/of het artikel van Lars Nanninga over 

vernieling van visnetten, effect op vermindering van het vernielen van netten van de 

beroepsvisserij? Het antwoord is helaas ontkennend.  

o Er is nog geen nieuwe voorzitter in beeld. Jaap Buitenhuis neemt als vicevoorzitter de 

zaak waar. 

o De aanwezigheid van Amerikaanse rivierkreeften neemt enorm toe. Henk Feijen zal 

initiatief nemen om een afspraak met HHNK te maken over het afvangen van de 

rivierkreeften. 

• Hoogheemraadschap  

o De brief over de visonveilige pompen aan demissionair minister Harbers wordt naar 

verwachting volgende week verzonden. 

 

4. Evaluatie voorzittersrol Lars Nanninga 

De VBC is positief over het voorzitterschap van Lars Nanninga en gaat graag door. Er worden geen 

verbeterpunten genoemd. Compliment voor het voorzitterschap. Ook Nanninga is positief. 

Conclusie is dat we samen doorgaan. 

 

5. Terugblik achterbanavond 3 juli jl 

Op 3 juli was er een avond voor de achterban van de VBC. Met het thema vissterfte werd 

een actueel en spannend onderwerp aangesneden. Iedereen heeft het als een positieve 

avond ervaren, met een uitermate goede sfeer en opbouwend gesprek. Credits daarvoor 

ook voor de positieve opstelling van HSV Purmerend en met name Ron Vermeeren. Het 

was ook positief dat de bestuurder Klazien Hartog aanwezig was. Helaas was de 

beroepsvisserij afwezig. 

Er is geen verslag van de avond gemaakt, maar het zou goed zijn om er alsnog een kort 

artikel over te schrijven. Bart van Iterson en Edith Velema zullen dit samen oppakken. 

 

6. Maaibestek 

HHNK gaat een nieuw maaibestek op de markt zetten, dat vanaf januari 2025 ingaat en 

ontvangt graag tips. Plan is om meer wegingsfactoren te bepalen dan de kilometerprijs. 

Ook de kwaliteit van het werk zal een belangrijke factor worden.  

Peter van der Heijdt noemt als voorbeeld dat 'Klein Texas' een relatief klein bedrijf is met 

veel ecologische kennis en betrokkenheid. Door inschrijving op prijs vissen zij achter het 

net. Kunnen er kleinere percelen worden uitgeschreven, waardoor niet alleen de grote 

bedrijven meedingen? Iedereen denkt na en tips kunnen rechtstreeks gestuurd worden 

aan Gerjo Hiemstra. 
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7. Wvttk/rondvraag 

• Peter van der Heijdt vraagt hoe het staat met de pilot loodvrij vissen. Bart van 

Iterson meldt dat de pilot in Schagen op 7 of 8 oktober wordt geopend. Edith Velema 

reageert verbaasd. Het was de bedoeling dat de bestuurder van HHNK bij de opening 

betrokken zou worden. Ook is het belangrijk om gezamenlijk publiciteit te genereren. 

Bart van Iterson zal navraag doen. 

• Lars Nanninga meldt dat er bij Stichtse Rijnlanden veel vissterfte is geweest na een 

calamiteit met een op hol geslagen rioolwaterzuiveringsinstallatie (link). Tijdens de 

calamiteit bleek dat weinig mensen bereikbaar waren. Hij vraagt of we eens een 

calamiteitenoefening hiervoor kunnen doen, om te trainen/checken hoe dit loopt in 

HHNK-gebied. Jeroen Goverde gaat na wat er mogelijk en wenselijk is. 

 

NB Na dit korte overleg werd overgegaan op het boeiende teamuitje/thema monitoring visstand. 

Daarna is er goed en ruim binnen het budget gegeten. 

 

Actielijst 

Actienr. Actie Door Datum 

vergadering 

Gereed 

2023-25 Afspraak maken over inzet/samenwerking 

NHBB en HHNK m.b.t. Amerikaanse 

Rivierkreeften 

Henk Feijen 21-09-2023  

2023-24 Artikel schrijven over achterbanavond 3 juli Bart van 

Iterson, 

Edith 

Velema 

21-09-2023  

2023-23 Tips voor nieuw maaibestek sturen aan Gerjo 

Hiemstra 

Iedereen 21-09-2023  

2023-22 Navraag doen naar opening Pilot loodvrij vissen 

in Schagen 

Bart van 

Iterson 

21-09-2023  

2023-21 Calamiteitenoefening mbt vissterfte, nagaan of 

dat mogelijk/wenselijk is 

Jeroen 

Goverde 

21-09-2023  

2023-20 Plannen voor natuurvriendelijke oevers 

voorleggen aan de VBC, voor zover deze 

worden gerealiseerd op openbare grond. 

Steven 

Westerman 

26-06-2023 Continu 

2023-18 Werkinstructie bij visplannen maken Edith 

Velema 

26-06-2023 2023 

2023-03 Agenderen: 

• Project Noordkop (november-januari) 

• Verzilting & presentatie Hans Roodzand 

(november-januari) 

• Visplannen (november) 

• Tarieven visrechten (november) 

• Visrechten, verlenging/herziening 'jaargang 

1-1-2025' (november) 

• Vissterfte/vis-in-nood (januari) 

• David Zaat, presentatie studie (maart 

2024) 

Edith 

Velema 

23-01-2023 November 

https://www.hdsr.nl/@170796/terugblik-vissterfte-storing/
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• Natuurvriendelijke oevers jaarlijks 

agenderen (juni)  

• Intentieovereenkomst NHBB-HHNK (PM) 

2022-40 Format visplan verder uitwerken en toesturen Edith 

Velema 

08-11-2022 2023 

2022-32 Communicatie sportvisserij uitwerken SMWN 06-09-2022 2023 

2022-30 Op ad hoc basis meedenken over 

visrechten/visplannen 

 

Henk Feijen, 

Piet Rol, 

Sander de 

Graaf, Bart 

van Iterson 

06-09-2022  

2021-03 VBC op de hoogte houden van voortgang 

visserijonderzoek IJsselmeer/Markermeer 

Rik Beentjes 22-03-2021 eind 2023  

Advieslijst 

Adviesnr. Advies Aan Datum 

vergadering 

Advies-2022-1 De VBC-HNK adviseert positief over het stappenplan 

hoogheemraadschap om de participatie vanuit de visserij 

te verbeteren. Het stappenplan omvat het in beeld 

brengen van de VBC-HNK bij projectleiders en 

beleidsadviseurs als volgt:  

• De meeste activiteiten die relatie hebben met 

vis(serij) gebeuren vanuit de afdeling 

Watersystemen. Met een inleiding tijdens een overleg 

zal aandacht gevraagd worden voor visgerelateerde 

zaken. (is uitgevoerd) 

• We willen jaarlijks inventariseren welke visrelevante 

besluiten op de planning staan van het bestuur. 

Disclaimer: projectleiders en beleidsadviseurs zijn 

verantwoordelijk voor hun eigen proces. Het is 

daarom niet mogelijk om alles waterdicht te regelen, 

maar we verwachten dat we veel plannen op deze 

wijze wel kunnen afvangen. (lijst van 2023 is 

toegestuurd) 

HHNK 22 maart 2022 

Advies 2023-1 Positief advies over nieuwe standaard 

visrechtovereenkomst, met uitzondering van drie punten. 

Zie verslag. 

HHNK 18 april 2023 

Advies 2023-2 Positief advies over het Memo "Kaartcorrecties of 

vrijliggende viswateren" 

HHNK 18 april 2023 

Advies 2023-3 Verzoek aan HHNK om vis en de waterkwaliteit actief 

onder de aandacht te brengen in het PPLG-proces. 

HHNK 26 juni 2023 

 


